
 

                        
                                                              

 

Številka: 322-01/14-27/                                                               
Ljubljana, 17. 9. 2014                                                                     
            
 
Državni svet Republike Slovenije je na 21. seji 17. 9. 2014, v skladu z 98. členom 
Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10 in 6/14), 
obravnaval vprašanja državnega svetnika Branka Šumenjaka glede ponovne 
pridelave sladkorne pese in proizvodnje sladkorja v Sloveniji ter na podlagi prvega 
odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 - UPB1 in 
95/09-odl. US) sprejel naslednji 

 
S K L E P : 

 
Državni svet podpira vprašanja Branka Šumenjaka ter predlaga ministru za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano ter Vladi Republike Slovenije, da vprašanja 
preučita in nanje odgovorita.  
 
Vprašanja Branka Šumenjaka se glasijo: 
 
1. Kakšno je stališče bodočega ministra, pristojnega za kmetijstvo, gozdarstvo in 

prehrano, in nove Vlade Republike Slovenije do možnosti  ponovne pridelave 
sladkorne pese in ponovne vzpostavitve proizvodnje sladkorja v Sloveniji? 

   
2. Kakšna je možnost, da bi se proizvodnja sladkorja odvijala na lokaciji nekdanje 

Tovarne sladkorja v Ormožu?  
 
3. Ali obstaja s strani države interes za odkup zemljišča in delno razgrajene 

Tovarne sladkorja v Ormožu?  
 
 

Obrazložitev: 
 
Lastniki Tovarne sladkorja v Ormožu so v letu 2006 skladno z reformami v EU 
opustili proizvodnjo sladkorja v Ormožu, posledično se je Slovenija odpovedala tudi 
kvotam za proizvodnjo sladkorne pese. Kvote bodo očitno leta 2017 odpravljene, kar 
pomeni, da bi bilo mogoče v Sloveniji ponovno oživeti pridelavo sladkorne pese in 
proizvodnjo sladkorja.  
 
Glede na izdelane študije bi bilo smotrno vzpostaviti proizvodnjo sladkorja z 
izgradnjo nove tovarne, in sicer na lokaciji delno razgrajene Tovarne sladkorja v 
Ormožu. Tako postopanje bi bilo racionalno in predvsem najcenejše.  
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Omenjena lokacija nekdanje Tovarne sladkorja v Ormožu je sicer obremenjena s 
sodnimi postopki zaradi domnevno nedokončane razgradnje tovarne. Ob tem velja 
omeniti, da bi sedanji lastniki to nepremičnino prodali pod pogojem, da se do 
končanja sodnih postopkov ne uporabi za ponovno proizvodnjo sladkorja. 
 
Po mnenju Združenja pridelovalcev sladkorne pese Slovenije, ki se že dalj časa 
zavzema za oživitev proizvodnje sladkorne pese in sladkorja v Sloveniji, naj bi 
država omenjeno nepremičnino na lokaciji nekdanje Tovarne sladkorja v Ormožu 
odkupila ali vsaj sprejela sklep o predkupni pravici in na ta način nepremičnino 
zavarovala in rezervirala za ta namen. Ponoven zagon proizvodnje sladkorne pese in 
sladkorja nenazadnje pomeni priložnost, ki bo pripomogla k gospodarski rasti države, 
trajnemu razvoju in ekonomski stabilnosti slovenskih kmetij.  
 
Na podlagi navedenega pričakujem na zastavljena vprašanja konkretne in 
obrazložene odgovore. 

* * * 
 

Državni svet Republike Slovenije predlaga ministru za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano ter Vladi Republike Slovenije, da vprašanja preučita in v skladu s četrtim 
odstavkom 98. člena Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 
101/10 in 6/14) nanje v roku 30 dni odgovorita.  
 
 
 
                                                                                             Mitja Bervar 
                predsednik 
 


